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Novi zakon donosi BOLJU ORGANIZACIJU u bolnicama i domovima zdravlja, a OVO SU PROMENE koje 
će primetiti i pacijenti i zaposleni 

Brže i lakše do uputa, bez zastoja kada su pregledi specijalista u pitanju, bez čekanja do popravke 
aparata ukoliko su u kvaru, samo su neke od pogodnosti koje očekuju pacijente u domovima zdravlja, 
koji će nakon usvajanja novog Zakona o zdravstvenoj zaštiti preći u nadležnost države. 

Ministarstvo zdravlja će nakon usvajanja Zakona imati bolji uvid u organizaciju rada Domova zdravlja, 
koji su sada u nadležnosti lokalne samouprave, što će doprineti da pacijenti u ovim ustanovama dobiju 
bolju i kvalitetniju zdravstvenu zaštitu, bez zastoja i komplikacija. Novine u radu mogu očekivati i 
zaposleni, a biće i novih radnih mesta. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar detaljno je objasnio kakve promene mogu očekivati pacijenti i 
zaposleni. 

- Trenutno imamo primere da komunikacija između doma zdravlja i bolnice ne postoji, iako se te dve 
ustanove nalaze u istom dvorištu. Ima i primera da neki dom zdravlja ima više specijalista, recimo 
ginekologa, a bolnica ne može da pokrije dežurstvo sa tom strukom. Tu su najviše trpeli pacijenti i to je 
ono što menjamo. Ubuduće će bolnički lekari kada rade ambulantu raditi i u domu zdravlja, a lekari iz 
domova će dežurati u bolnicama kada je to potrebno. Svaki lekar iz bolnice moći će da siđe u ambulantu 
i da odradi preglede, dijagnostiku, sve ono što je neophodno. Kad je gužva na rendgenu u domu zdravlja, 
istog sekunda će pacijent preći pet metara odatle u bolnicu da uradi rendgen ili laboratoriju, ako je u 
jednoj ustanovi trenutno pokvaren aparat a u drugoj radi - objasnio je ministar Lončar. 

Ono što je posebna pogodnost za pacijente jeste to što više neće morati da se vraćaju od specijaliste kod 
svog izabranog lekara da piše novi uput, što istovremeno skraćuje vreme čekanja i čini bolničko 
zbrinjavanje bržim i efikasnijim. 

Narodna poslanica dr Ljubica Mrdaković Todorović u razgovoru za "Blic" objašnjava da novi predlog 
Zakona podrazumeva bolju organizaciju celokupnog sistema. 



 
 

- Do sada smo imali slučaj da pacijent dođe kod svog izabranog lekara i dobije uput za spacijalistu, 
pacijent zatim odlazi kod specijaliste, koji piše izveštaj i šalje pacijenta nazad kod izabranog lekara da 
ovaj piše uput za dalje lečenje ukoliko je ono potrebno. Sa promenom koja sledi, izabrani lekar pošalje 
pacijenta kod specijaliste i on dalje može sam da prosledi pacijenta na dalje lečenje a da se on vraća 
ponovo kod izabranog lekara. Bolja organizacija, brža i efikasnija usluga, to je ono što očekuje pacijente - 
objašnjava Mrdaković Todorović. 

Očekuje se da novi zakon o zdravstvenoj zaštiti bude usvojen u Skupštini tokom ove nedelje. 

Lekari i sestre umesto zaposlenih u administraciji 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je promenama predviđeno bolje upošljavanje medicinskog 
osoblja, ali i smanjenje nemedicinskog, s tim što naglašava da niko ne treba da strahuje od otkaza. 

- U domovima zdravlja imamo nemedicinsko osoblje, pravnu, ekonomsku i druge službe, a iste službe 
postoje i u bolnicama, dakle, imamo duplirana radna mesta. Takve poslove može obavljati jedna ekipa za 
sve, a na upražnjena mesta upošljavaćemo medicinsko osoblje, lekare, medicinske sestre, tehničare. Ali 
da naglasim, niko neće dobiti otkaz, već kad ljudi iz nemedicinskog sektora budu stekli uslove za penziju 
ili odu na neko drugo radno mesto, nećemo primati novo takvo osoblje, već medicinsko osoblje. Ovakav 
način odgovara i našim lekarima, a ponajviše pacijentima - objasnio je ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

 

 

Lončar o Teletonu: Hajde da se udružimo i kupimo aparat za magnetnu rezonancu 

Uoči Teletona koji se održava sutra u 21 čas, u okviru RTS-ove kampanje "Rak je izlečiv", ministar Zlatibor 
Lončar pozvao je sve da se udruže kako bi se prikupio novac za kupovinu novog aparata za magnetnu 
rezonancu u Kliničkom centru Srbije. 



 
 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar pohvalio je to što je RTS organizovao Teleton, čiji je cilj da se prikupi 
novac za aparat za magnetnu rezonancu, koji će biti poklonjen Kliničkom centru Srbije. 

"Hajde sutra zajedno da skupimo taj novac, da imamo još jednu magnetnu rezonancu, da pomognemo 
ljudima da se bolest što pre dijagnostikuje i izlečimo ih", rekao je Lončar. 

Ukazao je na to da, i kada postoji višak u državnoj kasi, on mora ravnopravno da se rasporedi. 

"Neko hoće da budu povećane plate, morate da uložite da ne prokišnjava, da zamenite prozore, da 
obnovite zgrade, da uzmete novu opremu, da kupimo nove aparate...", naveo je Lončar. 

Ministar je govorio i o novim zakonima iz oblasti zdravstva, za koje kaže da donose "mnogo toga". 

"Najbitnije je da će bez overene zdravstvene knjižice pacijenti moći da se palijativno zbrinjavaju, moći će 
i skrining program bez zdravstvene knjižice ili vakcinacija", rekao je Lončar. 

Objasnio je da se to odnosi na retke i najteže, maligne bolesti, te da će posebna komisija odlučivati o 
tome ko ispunjava uslove. 

Na komentar novinarke da se to ne odnosi na obolele od autizma, Lončar je rekao da i ovo što je 
urađeno nije "palo sa neba", te da košta milione. 

Govoreći o obaveznom skriningu, za koji će građani morati da plate deo troškova za lečenje – ukoliko se 
ne odazovu pozivu, Lončar je rekao da se između života i smrti uvek bira život. 

"Da l' će to nekome da se svidi ili neće... Želimo da živite i da vaša porodica bude uz vas i da društvo 
bude što zdravije", poručio je građanima. 

Naglasio je da je preko akcije besplatnih pregleda 200.000 ljudi pregledano. 

"Njih 379 je odmah zadržano na lečenju jer je otkrivena bolest, a 9.066 njih otišlo je na dodatnu 
dijagnostiku i imaju sve šanse da budu izlečeni. Da smo samo jednog pacijenta spasili bio bi uspeh, a ne 
stotine i hiljade ljudi", poručio je ministar. 

 

 

 

 

 

http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/3474572/deca-sa-autizmom-prepustena-sama-sebi-roditelji-i-dalje-cekaju-pomoc-drzave.html


 
 

 

 

Izmene u zdravstvenoj zaštiti, šta donose novi zakoni 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić izjavio je u Novom danu da su u skupštinskoj 
proceduri trenutno četiri zakona, od čega su dva krovna - o zdravstvenoj zaštiti i osiguranju. Dodaje da je 
novina da se bez overene knjižice može vršiti palijativno zbrinjavanje, skrining program i imunizacija. 

Kako je rekao Vekić, trenutno su u skupštinskoj proceduri četiri zakona, od toga dva krovna, najbitnija, o 
zdravstvenoj zaštiti i osiguranju. 

"Ubuduće će roditelji dece obolele od malignih bolesti moći da budu uz decu do izlečenja, odnosno do 
punoletstva", kaže on. 

Kako navodi, za sada su u pitanju retke bolesti, maligne bolesti, a u planu imaju proširenje liste roditelja 
koji će moći da budu uz svoju decu. 

"Na osnovu lekarskog izveštaja se vrši pravdanje, deca idu na redovne kontrole, na osnovu lekarskih 
uverenja, to će se pravdati kod RFZO", kaže Vekić. 

Govoreći o novini da se bolovanje koje određuje izabrani lekar produžava na dva meseca, Vekić kaže da 
su hteli da smanje gužve, a sa druge strane dali veću prenadležnost izabranih lekara. 

"Imali smo veliki pritisak na komisije i RFZO, tako da smo procenili da bi na taj način uštedeli novac kroz 
komisijski rad. Izabrani lekar će kontrolisati, a ako vidimo kroz anamnezu i medicinski karton da su 
učestali pacijenti koji koriste učestale dijagnoze, zdravstvena inspekcija će kontrolisati to", kaže on. 

Dodaje da je novina da se bez overene knjižice može vršiti palijativno zbrinjavanje, skrining program i 
imunizacija. 



 
 

Kaže da su obaveznim skrining pregledima želeli da probude svest građana da se češće javljaju na te 
programe. 

"Videćemo da li ćemo popraviti ovu neslavnu statistiku", kaže on. 

Dodaje da će opravdani neodlazak na skrining pregled biti uvažen. 

"Ukoliko ste dobili poziv, a sprečeni ste, na putu ste, dete vam je bolesno, odnećete izveštaj lekara. Vodi 
se evidencija, vode je izabrani lekari, odnosno lekari koji sprovode skrining program. Neki se sprovode u 
domovima zdravlja, neki na sekundarnom nivou, sve se evidentira kroz sistem", kaže on. 

Kako kaže, izabranom lekaru se nosi opravdanje. 

"Svaki dokument će biti opravdan, svaki razlog će biti prihvaćen, ako niste bili u fizičkoj mogućnosti", 
kaže on. 

Ističe da će pozivi stizati putem pošte, pismeno, da se tog i tog dana pacijent javi u DZ. 

"To se ne šalje danas za sutra, već nekoliko dana unapred, mogu da se planiraju te obaveze, sigurno 
desetak dana ranije", kaže Vekić. 

V.d direktora Instituta za javno zdravlje Milan Jovanović Batut Verica Jovanović u razgovoru sa 
reporterkom N1 Marijom Komazec rekla je da je ta mera definisana tačno članovima zakona o 
zdravstevnom osiguranju i zaštiti. 

"U cilju promovisanja preventivnih pregleda, definisana je da predstavlja podsticaj za stvaranje navike 
kod građana o tome da se preventivni pregled obavi u određenoj životnoj dobi onako kako to struka 
predlaže", kaže ona. 

Kako je rekla, određenim podzakonskim aktima biće definisano koliko se puta ponavlja poziv za skrining. 

"Mi ih zovemo ciljanim pregledima, ciljani su u odnosu na malignu bolest ili životno doba", kaže. 

Gost Novog dana Berislav Vekić kaže da je jedna od novina da je predviđeno da bazičnu uslugu plaća 
RFZO. 

"Sve što biste želeli kvalitetnije, bolje, po pitanju usluge, smeštaja, hospitalizacije, pomagala, ako želite 
bolje, vi ćete na cenu koju je odobrio RFZO dodati ostatak", kaže on. 

Takođe navodi da je novim predlogom, nacrtom zakona predviđeno da će privatnik moći da zakupi 
određene kapacitete u bolnicama, one koji nisu neophodni. 

"Jedan privatnik će moći da zakupi određeni prostor, da ga sredi, adaptira, unese određenu opremu. 
Potpisao bi ugovor do 20 godina i nakon 20 godina, tako adaptirani prostor pripadao bi toj državnoj 
zdravstvenoj ustanovi", kaže Vekić. 



 
 

 

 

Batut: Dovoljno vakcina za imunizaciju dece pred upis u prvi razred 

Institut za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" saopštio je da su vakcine, predviđene za 
imunizaciju dece pri upisu u prvi razred osnovne škole, dostupne u domovima zdravlja u dovoljnim 
količinama i apelovao na roditelje da decu vakcinišu vakcinama koje je država obezbedila i koje su 
besplatne. 

Vakcine koje se ovih dana spominju u medijima, kako se navodi u saopštenju Instituta, nisu predviđene 
važećim Pravilnikom i Кalendarom imunizacije, te je njihova kupovina od strane roditelja u apotekama 
nepotrebna. 

Iz instituta ističu da nema nestašica vakcina i da su vakcine dostupne na vakcinalnim punktovima. 

"Prilikom pregleda u domu zdravlja kod izabranog pedijatara, radi upisa u prvi razred osnovne škole, 
svako dete će primiti vakcine predviđene Pravilnikom o programu obavezne i preporučene imunizacije i 
u skladu sa Кalendarom obavezne imunizacije dece", piše u saopštenju. 

Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Mladen Šarčević izjavio je da deca moraju da idu u škole i 
da moraju da budu vakcinisana i da se nevaksinisanjem krši Zakon o zaštiti stanovništva od zaraznih 
bolesti, te da za roditelje slede i novčane kazne. 

 

 



 
 

 

 

STIGLA POMOĆ: Od Rusa tona lekova 

Humanitarna pomoć bolnici na KiM 

ZA Zdravstveni centar u Kosovskoj Mitrovici građani Rusije prikupili su tonu lekova, koji su u Srbiji 
dopremljeni avionom i od 26. marta su u postupku carinjenja. Lekovi su prikupljeni prema spisku 
potreba koje je napravio ZC u Kosovskoj Mitrovici. 

Jevgenij Primakov, predstavnik Ruske humanitarne misije i poslanik ruske Dume, rekao je da se nada da 
će pošiljka vrlo brzo stići u srpsku pokrajinu. 

- U pošiljci je ono što nedostaje Zdravstvenom centru u Kosovskoj Mitrovici, čija su skladišta lekova 
ispražnjena, kao i rafovi apoteka - rekao je Primakov. - Ta bolnica je jedinstvena, jer pomaže svim 
ljudima. 

Primakov je osudio takse koje je Priština uvela na robu iz Srbije i rekao da izgleda da su "pritisci iz 
Vašingtona i Brisela na Prištinu nedovoljni i neiskreni". 

- Dužnost je Ruske humanitarne misije upravo da pomaže ljudima koji su lišeni osnovnih ljudskih prava - 
rekao je Primakov. - Do sada je ova humanitarna organizacija u centralnoj Srbiji i na KiM uručila pomoć 
vrednu oko pola miliona evra, renovirali smo vrtiće, obezbedili ambulantna vozila... Tu smo uvek kad 
treba. 

Ista organizacija, rekao je Primakov, planira da opremi školu u Zubinom Potoku, kao i da na školu ili 
bolnicu u Raškoj postavi solarne ploče.  

 



 
 

 

Lončar: Od nula dinara do dve milijarde za retke bolesti 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas da se godišnje za lečenje obolelih od retkih bolesti 
izdvaja dve milijarde dinara, a da se u mandatu bivše vlasti o tome nije ni govorilo. 

"Ta tema nije smela da se pomene, jer su držali sve medije i znate kako su prolazili roditelji koji bi išli da 
sačekaju nekog ministra ili nekog iz vlade da mu ukažu na taj problem”, rekao je Lončar u parlamentu 
gde je u toku rasprava o amandmanima na set zakona iz oblasti zdravstva. 

Lončar je ukazao da se iz budžetskog fonda sredstva ne koriste samo da bi se deca poslala na lečenje od 
retkih bolesti već se, kaže, šalju i na dijaggnostiku, što ranije, dodaje, nije bilo ni u razmatranju. 

Navodeći da su to činjenice, Lončar je rekao i da retko gde u svetu, pa i u bogatijim zemljama postoje 
bolnice za obolele od retkih bolesti zbog nedovoljnog broja pacijenata. 

Kako kaže, postoje jedan do dva centra u Evropi koja se samo time bave. 

Lončar je takođe naveo da Srbija može da bude ponosna na zdravstvene radnike, jer sve više pacijenata 
iz regiona i zemalja Evropske unije dolaze kod nas da se operišu. 



 
 

 

Inspekcija će kontrolisati prodaju antibiotika u apotekama 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar apelovao je danas na apoteke da ne prodaju antibiotike bez recepta, a 
građane pozvao da to prijave ukoliko primete i najavio da će nadležna inspekcija započeti kontrole. 

Tokom rasprave o amandmanima na set zakona iz oblasti zdravstva govorilo se i o pomoćnim lekovitim 
sredstvima koje lekari, kako je navela poslanica SRS Vjerica Radeta, predlažu pacijentima umesto nekih 
lekova. 

Lončar je kazao da građani treba da znaju da suplementi nisu lekovi već pomoćna sredstva koje lekari ne 
mogu da propisuju i da se oni ne izdaju na lekarski recept. 

“Niko ne može da vas natera da uzimate neka pomoćna lekovita sredstva. Zakon je jasan šta lekar 
propisuje. Ne sumnjam da postoje farmaceutske kuće koje proizvode te suplemente i sigurno 
bombraduju sa propagandnim materijalom, ali pacijenti moraju da znaju da to nema veze sa zvaničnim 
stavom”, rekao je Lončar. 

On je dodao pacijenti sami odlučuju da li će da koriste neka pomoćna lekovita sredstva. 

Na pitanje poslanice radikala da li Ministarstvu nedostaju inspektori da to kontrolišu, Lončar je kazao da 
nije problem u broju inspektora, već da je potrebno da pacijenti to prijave da bi se reagovalo. 

“Ne može inspektor da sedi kad je pacijent kod lekara. Pacijent mora da prijavi da mu lekar ne izdaje 
recept za lek i preporučuje mu nešto drugo. Moramo to da znamo da bismo odreagovali”, rekao je 
Lončar 
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